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Protokół Nr 3.2019 

z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

odbytego w dniu 14 marca 2019 r. 

godz. 14:00 

 

W posiedzeniu Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu uczestniczyło 

6 członków komisji na ogólną liczbę 9 według załączonej listy obecności, stanowiącej 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Ponadto w posiedzeniu udział wzięły osoby 

zaproszone zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu. Nieobecności 

usprawiedliwione – pan Wacław Rodek, pan Zbigniew Wołcerz. Posiedzenie zostało 

rozpoczęte w 6 osobowym składzie (brak pana Tomasza Stańka – Starosty Opatowskiego). 

 

Posiedzenie otworzyła pani Alicja Frejlich – Przewodnicząca Komisji rolnictwa, ochrony 

środowiska, dróg i transportu. 

Na wstępie pani Przewodnicząca powitała wszystkich członków komisji, jak również osoby 

zaproszone.  

 

Następnie przedstawiła proponowany porządek posiedzenia. 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad i protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Przedstawienie informacji  z realizacji zadań w 2018 roku przez Kierownika Biura 

Powiatowego ARiMR w Opatowie.  

3. Przedstawienie Powiatowego Lekarza Weterynarii sprawozdania za 2018 rok z realizacji 

zadań urzędowego nadzoru Inspekcji Weterynaryjnej. 

4. Przedstawienie informacji Zarządu Dróg Powiatowych w Opatowie z zakresu realizacji 

zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych. 

5. Przedstawienie sprawozdania za 2018 rok z podstawowych zadań realizowanych przez 

Wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

6. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2019 – 2027; 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 

2019 rok. 

c) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie o stanie 

bezpieczeństwa i porządku za 2018 rok; 

d) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Opatowie o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej 

i zagrożeniach pożarowych powiatu opatowskiego za 2018 rok;  

e) rozpatrzenia informacji Państwowego Inspektora Sanitarnego w Opatowie 

o stanie sanitarnym powiatu opatowskiego za 2018 rok; 

f) o zmianie uchwały w sprawie nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej 

w Zochcinku; 
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g) podziału środków finansowych przekazanych przez Prezesa Zarządu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku 

na realizację zadań; 

h) przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej za 2018 rok; 

i) przyjęcia rocznego sprawozdania kierownika Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Opatowie z działalności za rok 2018 oraz wykazu potrzeb 

w zakresie pomocy społecznej w powiecie opatowskim na 2019 rok; 

j) ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 

parkingu strzeżonym w 2018 roku. 

7. Sprawy organizacyjne. 

8.  Zamknięcie posiedzenia. 

 

Następnie pani Przewodnicząca zapytała członków komisji, czy są uwagi lub inne propozycje 

do przedstawionego porządku obrad.  

 

Porządek posiedzenia w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

,,Za” – 6 głosów, ,,przeciw” - 0 głosów, ,,wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Bogusław Włodarczyk, który zaproponował, aby po punkcie 5 

dodać punkt 6 w brzmieniu: ,,wypracowanie stanowiska w sprawie budowy chodników 

w ciągu dróg wojewódzkich przebiegających przez Powiat Opatowski”. 

 

Następnie pani Przewodnicząca zapytała, czy są uwagi do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia.  

 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 

posiedzenia bez odczytywania. 

 

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

Następnie pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad. 2. Przedstawienie informacji  z realizacji zadań w 2018 roku przez Kierownika 

Biura Powiatowego ARiMR w Opatowie. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez obecnego na posiedzeniu Artura Lisa - 

kierownika biura powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

w Opatowie, który przybliżył realizowane zadania. Poinformował, iż płatności bezpośrednie 

przyznawane są co roku tym, którzy prowadzą działalność rolniczą co najmniej na 1 ha 

użytków rolnych i utrzymują go w dobrej kulturze rolnej. Co roku o przyznanie płatności 

obszarowych ubiega się w Polsce około 1,4 miliona rolników. Dodał, iż w tym roku 



OR - II.0012.3.3.2019 

 

Protokół  Nr 3.2019 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu  

- VI kadencji odbytego w dniu 14 marca 2019 r.                                                     Strona 3 

 

 

przyjętych zostało 6820 wniosków z czego wydano już 99% decyzji oraz przekazano środki 

rolnikom Ponadto pan kierownik podkreślił, iż istnieje możliwość złożenia wniosku 

internetowo (e – wniosek) z czego korzysta już wielu mieszkańców. 

Następnie poinformował o licznie przeprowadzonych spotkaniach i szkoleniach 

w poszczególnych gminach m. in. Lipnik, Iwaniska, Opatów, Tarłów, podczas których 

poruszane byłe istotne dla rolników kwestie, gdyż byli na nich obecni przedstawiciele 

weterynarii czy KRUS – u.  

Ponadto podkreślił, ze uczestniczył również w spotkaniu Koła Gospodyń Wiejskich, dodał że 

ta grupa także po złożeniu wniosków otrzymała dofinansowanie do 31 grudnia 2018 r. 

Wyjaśnił, iż na spotkaniu z minister rolnictwa uzgodniono że funkcjonowanie w/w kół to 

zadania systemowe więc w roku bieżącym  powinni dostać podobne dofinansowanie.  

Podsumowując swą wypowiedź pan kierownik powiedział, iż obserwując ,,polską wieś” 

widać, iż rolnicy w pełni wykorzystują otrzymane środki gdyż na przestrzeni lat zauważa się 

znaczny postęp szczególnie technologiczny. 

 

O zabranie głosu poprosiła pani Wiesława Słowik, która zapytała z czego wynika 1% 

nierozpatrzonych decyzji. Pani radna poruszyła również kwestię Kół Gospodyń Wiejskich 

poprosiła, aby ARiMR w miarę możliwości dofinansowanie na ich funkcjonowanie było 

większe.  

 

Pan kierownik wyjaśnił, że są to tylko te sytuacje, które wymagają dodatkowych kontroli 

bądź też odwołania. 

 

Następnie głos zabrała pani Przewodnicząca, która poinformowała, że przygotowała cykl 

szkoleń z zakresu kultury ludowej i tradycyjnej regionu świętokrzyskiego jej promocja, 

wspieranie oraz ochrona.  Dodała, iż opracowała wniosek skierowany do Starosty 

Opatowskiego z prośbą o dofinansowanie w/w cyklu szkoleń dla Członków Zarządów Kół 

Gospodyń Wiejskich Powiatu Opatowskiego w 2019 r. Wyjaśniła, iż cykl szkoleń został 

podzielony na cykl wiosenny, letni, jesienny i zimowy. 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytała, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem w/w 

sprawozdania. 

Pani Przewodnicząca poprosiła aby sankcje nakładane na rolników były jak najmniejsze, aby 

AGiMR w miarę swoich możliwości na bieżąco informowali rolników o kolejnych 

czynnościach, które powinni oni wykonywać, gdyż uważa ona, iż wiele popełnianych błędów 

wynika z niewiedzy.  

 

Pan kierownik obiecał, iż ze swojej strony zrobi wszystko aby współpraca pomiędzy biurem 

ARiMR była jak najbardziej owocna. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Bogusław Włodarczyk, który zapytał o sytuację dopłat za 

uprawę buraków cukrowych. 

 

Pan Kierownik wyjaśnił, iż na dzień dzisiejszy jest ok. 15 osób, które nie otrzymały jeszcze 

pieniędzy. 
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Sale obrad opuściła pani Wiesława Słowik (godz. 14:50) od tej pory obrady prowadzone są 

w 5 osobowym składzie.  

 

Następnie pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma ktoś jeszcze jakieś pytania do 

kierownika powiatowego biura AGiMR.  

 

W wyniku braku zapytań pani Przewodnicząca uznała punkt za zrealizowany, a następnie 

poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad. 3. Przedstawienie Powiatowego Lekarza Weterynarii sprawozdania za 2018 rok 

z realizacji zadań urzędowego nadzoru Inspekcji Weterynaryjnej. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu przez obecnego na posiedzeniu pana 

Krzysztofa Bełczowskiego – Kontrolera Weterynaryjnego, który poinformował, iż zadania 

realizowane przez Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Opatowie oparte o ustawę 

o Inspekcji Weterynaryjnej, Dodał, iż działania i zadania podejmowane przez Inspekcje 

Weterynaryjną na terenie powiatu maja na celu zapewnienie bezpieczeństwa epizootycznego 

zwierza hodowlanych i dzikich, a także bezpieczeństwa zdrowotnego żywności pochodzenia 

zwierzęcego. Zwrócił szczególną uwagę na fakt, iż do PWL napływa coraz większa ilość 

zgłoszeń spraw problematycznych jak np. utrzymywanie zwierząt w złych warunkach. Dodał, 

iż zgłoszenia te nie zawsze miały potwierdzenie podczas przeprowadzonych kontroli. 

Podkreślił, iż wyniki dotychczasowych kontroli oraz wyniki badań potwierdzają spełnianie 

wymogów weterynaryjnych w zarejestrowanych podmiotach. Kontroler Weterynarii 

poinformował, iż ni zanotowano poważniejszych czynności interwencyjnych czy sytuacji 

kryzysowych, które wynikałyby z jakości prowadzonego nadzoru. Następnie wyjaśnił, iż 

z uwagi na pojawiające się realne zagrożenie epizootyczne tj. ASF wymusza ciągłą gotowość 

służb oraz ustawiczne szkolenia dla pracowników na wypadek realizacji planów gotowości. 

Podsumowując swą wypowiedź poinformował, iż w 2018 r. urzędowej kontroli identyfikacji 

i rejestracji zwierząt poddane zostało 59 gospodarstw utrzymujących bydło, owce i kozy. 

Nadto dodał, iż najwięcej uchybień miało związek z terminowym zgłaszaniem przemieszczeń 

pomiędzy siedzibami stad. 

Dokładna informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Opatowie o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno – weterynaryjnego na obszarze powiatu w 2018 r. stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu.   

Pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

W wyniku braku zapytań pani Przewodnicząca uznała punkt za zrealizowany, a następnie 

poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

Ad. 4. Przedstawienie informacji Zarządu Dróg Powiatowych w Opatowie z zakresu 

realizacji zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu obecnemu na posiedzeniu panu R. Michałowi Ostatkowi 

– z-cy Dyrektora Zarządu dróg Powiatowych, który przedstawił sprawozdanie z realizacji 
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zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych za 2018 r. W pierwszej kolejności wymienił 

roboty budowlane, które zostały zrealizowane w ubiegłym roku tj. remonty dróg 

powiatowych, przebudowa mostu. Następnie wymienił planowane działania, które maja 

zostać zrealizowane w 2019 r. gdzie szacowany koszt planowanych zadań to ok. 2439181,53 

zł. Szczegółowy wykaz planowanych inwestycji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

  

O zabranie głosu poprosił pan Bogusław Włodarczyk, który zapytał czy już zostały 

wytypowane drogi powiatowe które mogłyby zostać zgłoszone w propozycjach przez 

samorząd do Wojewody Świętokrzyskiego celem naboru wniosków Fundusz Dróg 

Samorządowych, których termin składania to 12 kwietnia 2019 r. 

 

Następnie pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania do przedłożonego 

sprawozdania 

 

W wyniku braku zapytań pani Przewodnicząca uznała punkt za zrealizowany, a następnie 

poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad. 5. Przedstawienie sprawozdania za 2018 rok z podstawowych zadań realizowanych 

przez Wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Justynie Rajcy – Inspektorowi Wydziału Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, która przedstawiła sprawozdanie za 2018 r. z podstawowych 

realizowanych zadań. Poinformowała, iż pozyskanie drewna w poszczególnych gminach 

wygląda następująco:  

 gmina Ożarów – 1686 m
3
; 

 gmina Tarłów – 1357 m
3
; 

 gmina Sadowie – 440 m
3
; 

 gmina Iwaniska – 317 m
3
; 

 gmina Baćkowice – 75 m
3
; 

 gmina Opatów – 48 m
3
; 

 gmina Wojciechowice – 32 m
3
; 

 gmina Lipnik – w 2018 r. nie przeprowadzono żadnego pozyskania drewna. 

 

Podczas omawiania sprawozdania na salę obrad wszedł pan Tomasz Staniek – Starosta 

Opatowski (godz. 15:30), od tej pory obrady prowadzone są w 6 osobowym składzie. 

Szczegółowe sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma ktoś jeszcze jakieś pytania do 

przedłożonego sprawozdania. 

 

W wyniku braku zapytań pani Przewodnicząca uznała punkt za zrealizowany, a następnie 

poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 
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Ad. 6. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2019 – 2027. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Zofii Rusak – Skarbnik Powiatu, która 

powiedziała, że w przedłożonym projekcie uchwały zmiany w WPF w szczególności 

wynikają ze zwiększenia planu dochodów budżetu na 2019 rok o kwotę 1.342.166 zł 

i zwiększenia planu wydatków budżetu na 2019 rok o kwotę 1.468.478 zł.  

Ponadto dodała, że niniejszą uchwałą dokonuje się zwiększenia przychodów o kwotę 

126.312 zł, których źródłem są wolne środki. Podsumowując pani  Skarbnik 

wyjaśniła, iż powyższe zmiany wpływają na wynik finansowy budżetu na rok 2019 

i po zmianie wynik budżetu – deficyt wyniesie 3.044.014 zł. Wobec braku dalszych 

pytań Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały, kto jest za 

jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są jakieś pytania do przedłożonego w/w projektu 

uchwały. 

 

Wobec braku pytań, pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały pytając, kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 

w/w projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw”- 0 głosów, „wstrzymało się”- 0 głosów. 

 

b) Zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2019 

rok. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Zofii Rusak – Skarbnik Powiatu, która 

poinformowała, iż w treści niniejszego projektu uchwały dokonuje się zmian 

w budżecie powiatu na 2019 r. poprzez zwiększenie dochodów m. in.: 

- w dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 5970 zł; 

- w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa o kwotę 

132.902 zł; 

- w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 151.640 zł; 

- w dziale 852 – Pomoc społeczna o kwotę 36.000 zł; 

- w dziale 855 – Rodzina o kwotę 39.625 zł. 

 

Wobec braku pytań, pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały pytając, kto jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw”- 0 głosów, „wstrzymało się”- 0 głosów. 

 

c) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie o stanie 

bezpieczeństwa i porządku za 2018 rok.  

Pani Przewodniczący udzieliła głosu panu  Andrzejowi Skowrońskiemu – mł. insp. 

Powiatowej Komendy Policji w Opatowie, który szczegółowo przybliżył sytuację 

bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie opatowskim w 2018 r. 

W początkowych słowach swojej wypowiedzi przytoczył priorytety Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Kielcach, którymi są: utrzymanie poziomu wykrycia 

i dynamiki przestępczości, kontynuacja uspołecznienia Świętokrzyskiej Policji, 

poprawa bezpieczeństwa w ruchu drogowym oraz skuteczne zwalczanie 

przestępczości narkotykowej. Następnie pan inspektor wymienił wydziały 

funkcjonujące w KPP w Opatowie tj. Wydział Prewencji, Ruchu Drogowego oraz 

Kryminalny. Po czym zobrazował przestępczość kryminalną na terenie powiatu 

wymieniając gminy i ich % udział w tej przestępczości tj.: 

• gmina Sadowie - 2%; 

• gmina Baćkowice – 6%; 

• gmina Iwaniska – 7%; 

• gmina Lipnik – 11%; 

• gmina Tarłów – 13%; 

• gmina Ożarów – 25%; 

• gmina Opatów – 26%. 

Pan inspektor poinformował, że niepokojącym zjawiskiem w naszym powiecie jest 

fakt, iż coraz więcej nietrzeźwych kierowców wsiada za kierownicę pojazdu narażając 

tym samym swoje życie ale też życie innych uczestników ruchu drogowego. 

Następnie pan inspektor zwrócił uwagę również na przestępczość narkotykową, której 

duży udział obserwuje się w gminie Opatów – 42%, gminie Tarłów – 29 % oraz 

w gminie Ożarów 16%. 

Kończąc swoją wypowiedź pan inspektor poinformował, iż opatowscy policjanci 

każdego dnia 2018 r.: 

- skierowali do służby patrolowej 20 policjantów prewencji; 

- skierowali do służby na drogach 7 policjantów ruchu drogowego; 

- przeprowadzili 14 interwencji; 

- przeprowadzili 33 kontroli w ruchu drogowym; 

- przeprowadzili 56 badań trzeźwości; 

- ujawnili 26 wykroczeń. 

 

Po wystąpieniu pana inspektora pani Przewodnicząca zapytała, czy są uwagi do 

przedłożonego projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Powiatowego Policji w Opatowie o stanie bezpieczeństwa i porządku za 2018 rok. 

 

Wobec braku pytań pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 
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W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowany i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

 Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

 „Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

d) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Opatowie o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej i zagrożeniach 

pożarowych powiatu opatowskiego za 2018 rok. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Sylwestrowi Kochanowiczowi – 

Komendantowi Powiatowemu Państwowej Straży Pożarnej w Opatowie, który 

poinformował o stanie bezpieczeństwa oraz zagrożeniach pożarowych w naszym 

powiecie. Pan Komendant przytoczył statystykę zdarzeń porównując lata 2017 i 2018. 

Poinformował, iż w przytoczonym okresie nastąpił spadek ogólnej ilości zdarzeń 

z 574 w 2017 r. do 549 w roku 2018. Dodał, iż spadek nastąpił w grupie pożarów ze 

183 w 2017 r. do 162 w roku 2018, miejscowych zagrożeń z 378 do 364, podkreślił 

natomiast, że nastąpił wzrost w grupie fałszywych alarmów z 13 do 23 w 2018 roku. 

Następnie pan Komendant określił ilość zdarzeń na terenie poszczególnych gmin 

powiatu opatowskiego w roku 2018. Wg. przedstawionych analiz najwięcej zdarzeń 

było w gminie Opatów (133), gminie Ożarów (125) gmina Tarłów (61), gmina 

Baćkowice (57).  

 

Pani Przewodniczący podziękowała za prezentację Komendanta i zapytała, czy są 

uwagi lub pytania do przedłożonego projektu w sprawie rozpatrzenia informacji 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Opatowie o stanie 

bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej i zagrożeniach pożarowych powiatu 

opatowskiego za 2018 rok. 

 

Nikt nie zabrał głosu wobec czego pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, który stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

 „Za” – 6 głosów, „przeciw”- 0 głosów, „wstrzymał się”- 0 głosów. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

e) rozpatrzenia informacji Państwowego Inspektora Sanitarnego w Opatowie 

o stanie sanitarnym powiatu opatowskiego za 2018 rok. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Anecie Szostak – Walas - Dyrektor 

Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego, która w skrócie przedstawiła 

raport o stanie sanitarnym powiatu opatowskiego w 2018 r. Na początku pani dyrektor 

poinformowała, iż celem działalności jest promowanie zdrowego stylu życia, nadzór 
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nad bezpieczeństwem żywności i żywienia oraz bezpieczeństwem zdrowotnym wody, 

przeciwdziałanie zagrożeniom stwarzanym przez narkotyki, zapobieganie 

powstawaniu chorób, w tym chorób zakaźnych i zawodowych poprzez sprawowanie 

zapobiegawczego i bieżącego nadzoru sanitarnego w zakresie zdrowia publicznego. 

Następnie zobrazowała jak przedstawiała się działalność kontrolna PIS w 2018 r. tj.: 

• kontrole/wizytacje -1542; 

• liczba pobranych próbek – 359; 

• liczba przeprowadzonych badań – 1445; 

• wykonanych oznaczeń chemicznych – 59; 

• wykonanych oznaczeń fizycznych – 2991; 

• wydano decyzji merytorycznych – 217; 

• wydano decyzji płatniczych – 163; 

• wydano 8 postanowień; 

• nałożono 18 mandatów karnych na kwotę 2850 zł oraz 1 karę pieniężną w wysokości 

20000 zł. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Bogusław Włodarczyk, który zapytał czy Państwowy 

Inspektorat Sanitarny w Opatowie ma narzucona kwotę jaką musi pozyskać. 

 

Pani Dyrektor poinformowała, ze jest to kwota roczna równa 18000 zł do budżetu 

państwa.  

 

Następnie pani Przewodnicząca zapytała  czy są uwagi lub pytania do przedłożonego 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Państwowego Inspektora 

Sanitarnego w Opatowie o stanie sanitarnym powiatu opatowskiego za 2018 rok. 

 

Wobec braku uwag i pytań, poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając, kto 

jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, który stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

f) o zmianie uchwały w sprawie nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej 

w Zochcinku. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Pawłowi Koziarzowi – Obsłudze Prawnej 

Starostwa, który poinformował, iż obecnie Dom Pomocy Społecznej w Zochcinku 

działa na podstawie Statutu Domu Pomocy w Zochcinku nadanego uchwałą Nr 

II.59.2018 Rady Powiatu w Opatowie z dnia 04 grudnia 2018 r. 

W związku z uchwałą Nr 16.41.2019 Zarządu Powiatu w Opatowie z dnia 06 marca 

2019 r. w sprawie zmiany podmiotu prowadzącego Warsztat Terapii Zajęciowej 

z siedzibą w Opatowie, a także na mocy porozumienia zawartego pomiędzy Powiatem 

Opatowskim, Domem Pomocy Społecznej w Zochcinku oraz TOP MEDICUS Sp. 

z o.o. z siedzibą w Opatowie,  Dom Pomocy Społecznej w Zochcinku przejmuje 
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z dniem 1 kwietnia 2019 r. prowadzenie Warsztatu Terapii Zajęciowej przy ul. 

Szpitalnej 4 w Opatowie. W związku z powyższym zmianie uległ Regulamin 

Organizacyjny Domu Pomocy Społecznej w Zochcinku poprzez uwzględnienie 

w strukturze organizacyjnej Warsztatu Terapii Zajęciowej dotychczas prowadzonego 

przez Dom Pomocy w Zochcinku, jako Warsztatu Terapii Zajęciowej Nr 1 z siedzibą 

w Opatowie przy ul. Słowackiego 13, oraz Warsztatu Terapii Zajęciowej przejętego 

od TOP MEDICUS Sp. z o.o. z siedzibą w Opatowie, jako Warsztatu Terapii 

Zajęciowej Nr 2 z siedzibą w Opatowie przy ul. Szpitalnej 4. 

W konsekwencji konieczna stała się także zmiana Statutu Domu Pomocy Społecznej 

w Zochcinku i uwzględnienie w nim powyższych zmian organizacyjnych. 

 

Pani Przewodnicząca zapytała  czy są uwagi lub pytania do przedłożonego projektu 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej 

w Zochcinku 

Wobec braku uwag i pytań, poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając, kto 

jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, który stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 5 głosów, „przeciw” – 1 głos (Bogusław Włodarczyk), „wstrzymało się” – 0 

głosów. 

 

g) podziału środków finansowych przekazanych przez Prezesa Zarządu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku na 

realizację zadań. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś zgłasza uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały w sprawie podziału środków finansowych przekazanych przez Prezesa 

Zarządu Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 r. na 

realizację zadań. 

 

Wobec braku uwag i pytań, poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając, kto 

jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

  

Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 
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h) przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej 

za 2018 rok. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Katarzynie Ambryszewskiej – Kierownik 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, która przybliżyła sytuację rodzin 

zastępczych. Pani Kierownik wyjaśniła, że ciągle poszukuje się nowych rodzin 

zastępczych, dodała że aktualnie jest ich 48. Następnie wymieniła potrzeby w zakresie 

systemu rodzinnej pieczy zastępczej na 2019 r. tj.: 

 praca z rodzinami, ocena ich funkcjonowania poprzez działanie zespołu ds. 

rodzinnej pieczy zastępczej; 

 ocena sytuacji dzieci umieszczonych w rodzinach zastępczych; 

 zorganizowanie szkolenia dla rodzin spokrewnionych, niezawodowych 

i zawodowych; 

 promowanie idei rodzicielstwa zastępczego; 

 pozyskiwanie, szkolenie kandydatów na rodziny niezawodowe i zawodowe; 

 odjęcie działań w kierunku odnowienia więzi rodzinnych między 

wychowankami rodzin zastępczych a rodzinami celem umożliwienia dzieciom 

powrót do rodzinnego domu; 

 rozpoznawanie potrzeb w powiecie – sytuacji, zjawisk kryzysowych 

dotyczących osób i rodzin, pod kątem realizacji programu dla dziecka 

i rodziny oraz przeciwdziałania przemocy w rodzinie; 

 organizowanie i sprawowanie pieczy zastępczej w formie rodzinnej 

i instytucjonalnej; 

 współpraca z organizacjami pożytku publicznego, kościołami i samorządami 

gmin w szczególności z asystentami gmin, powiatów i województwa;  

 pomoc pełnoletnim wychowankom w usamodzielnianiu oraz poszukiwaniu 

drogi w życiu; 

 kontynuacja wsparcia dla rodzin zastępczych przez koordynatorów rodzinnej 

pieczy zastępczej; 

 udzielanie wsparcia w zakresie poradnictwa prawnego, psychologicznego; 

 organizowanie i zatrudnianie osób do pomocy przy sprawowaniu opieki nad 

dziećmi i przy pracach gospodarskich; 

 zapewnienie pomocy i wsparcia osobom sprawującym rodzinną pieczę 

zastępczą; 

 poradnictwo mające na celu zachowanie i wzmocnienie kompetencji rodziną 

zastępczym oraz przeciwdziałanie zjawisku wypalenia zawodowego; 

 zgłaszanie do ośrodków adopcyjnych informacji o dzieciach z uregulowaną 

sytuacją prawną, w celu poszukiwania dla nich rodzin przysposabiających. 

 

Pani Przewodnicząca zapytała  czy są uwagi lub pytania do przedłożonego projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej za 2018 rok. 
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Wobec braku uwag i pytań, poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając, kto 

jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, który stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

i) przyjęcia rocznego sprawozdania kierownika Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Opatowie z działalności za rok 2018 oraz wykazu potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej w powiecie opatowskim na 2019 rok. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś zgłasza uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania kierownika Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Opatowie z działalności za rok 2018 oraz wykazu 

potrzeb w zakresie pomocy społecznej w powiecie opatowskim na 2019 rok. 

 

Wobec braku uwag i pytań, poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając, kto 

jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, który stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

  

Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

j) ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 

parkingu strzeżonym w 2018 roku. 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Pawłowi Koziarzowi – Obsłudze Prawnej 

Starostwa, który wyjaśnił, iż wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Kielcach, sygn. akt II SA/Ke 682/18 po rozpoznaniu skargi Prokuratora 

Rejonowego w Opatowie na uchwałę Rady Powiatu w Opatowie z dnia 31 

października 2017 r. Nr XL.61.2017 w przedmiocie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym, stwierdzono 

nieważność zaskarżonej uchwały. Wyrok ten jest prawomocny. Pan mecenas dodał, iż 

jako przesłanki przemawiające za powyższym rozstrzygnięciem w wyroku 

Wojewódzkiego Sąd Administracyjnego wskazano m.in. istotne naruszenie przepisu 

art. 130a ust. 6 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. – Prawo o ruchu drogowym, 

polegające na niekierowaniu się przez Radę Powiatu Opatowskiego przesłankami 

wskazanymi w powyższym przepisie, tj. konieczności sprawnego realizowania zadań 

o których mowa w ust. 1-2 w/w przepisu oraz kosztami usuwania i przechowywania 

pojazdów na obszarze danego powiatu. Natomiast jak wynika z ustaleń 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w wyroku z dnia 6 grudnia 2018 r., sygn. 

akt II SA/Ke 682/18 jedynym powodem podjęcia zaskarżonej uchwały (ustalenia 
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wskazanych w niej opłat) było ogłoszenie w Monitorze Polskim obwieszczenia 

o maksymalnych opłatach obowiązujących w 2018 r.  

Podsumowując poinformował, iż w związku z wyeliminowaniem z obrotu prawnego 

ww. uchwały Rady Powiatu w Opatowie, pojawiła się konieczność ponownego 

uchwalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na 

parkingu strzeżonym w 2018 roku. 

 

Pani Przewodnicząca zapytała  czy są uwagi lub pytania do przedłożonego projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym w 2018 roku. 

 

Wobec braku uwag i pytań, poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając, kto 

jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowali w/w projekt 

uchwały, który stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

 

Ad.7. Sprawy organizacyjne. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania 

w realizowanym punkcie posiedzenia. 

 

O zabranie głosu poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który zgłosił wniosek 

formalny - zaproponował, aby członkowie niniejszej komisji wypracowali stanowisko 

w sprawie budowy chodników w ciągu dróg wojewódzkich przebiegających przez Powiat 

Opatowski. 

 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie w/w wniosek pana radnego pytając, kto 

jest za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

Członkowie komisji w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaopiniowali w/w wniosek 

formalny tj. wypracowanie stanowiska w sprawie budowy chodników w ciągu dróg 

wojewódzkich przebiegających przez Powiat Opatowski. 

 

Udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 9. 

„Za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji przez członków niniejszej komisji zaproponowano 

następująca odcinki dróg wojewódzkich: 

 na trasie Opatów – Stopnica przebiegającej przez m. Iwaniska. Realna potrzeba 

budowy chodnika w m. Iwaniska w kierunku Opatowa; 
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 obszar wsi Kobylany – od strony m. Iwaniska; 

 przy trasie Ostrowiec Świętokrzyski – Kosin. Realna potrzeba budowy chodnika, to 

odcinek od skrzyżowania z tzw. obwodnicą w Bałtówce (m. Zawada) do końca wsi 

Janików, a także od początku wsi Suchodółka aż do granic powiatu opatowskiego. 

 

Wobec braku dalszych pytań i wniosków pani Przewodniczącą poinformowała 

o przejściu do realizacji ostatniego punktu posiedzenia. 

 

Ad.8. Zamknięcie posiedzenia. 

Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym osobom za przybycie i zamknęła 

posiedzenie Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu. 

Na tym posiedzenie zakończono (godz. 16:20). 

 

Protokołowała: 

mgr Sylwia Zakrzewska  

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

 

/-/ Alicja Frejlich


